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Protokół Nr 41 

z obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 22.12.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:00. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p. Marian Chęś. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 
4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Świetlicy Środowiskowej w Więcborku  - Anna Cybulska 

7. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

9. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

10. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

10. Przyjęcie Budżetu Gminy na 2022 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) Przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, 

c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

d) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

e) Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku. 

12. Przyjęcie planów pracy na 2022 rok: 

a) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2022 rok, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) stałych Komisji RM. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.3 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XL sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, 

więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

12.12.2021r. - w późnych godzinach wieczornych przedstawiciele władz samorządowych w 

osobach Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku Pani Anna Łańska, Burmistrz 

Więcborka Pan Waldemar Kuszewski oraz Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek 

Masztakowski złożyli kwiaty pod pomnikiem Orła Białego upamiętniając w ten sposób 

wszystkie ofiary stanu wojennego wprowadzonego w nocy z 12 na 13 grudnia 1981r. 
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13.12.2021r. – udział w Wigilii zorganizowanej przez Związek Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów Oddział w Więcborku. 

 

16.12.2021r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

17.12.2021r. – udział w spotkaniu opłatkowym Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych w Więcborku /miejsce: sala OSP w Więcborku/. 

 

20.12.2021r. – udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Starostę Sępoleńskiego, 

na której obecni byli również Poseł na Sejm RP. p. Iwona Kozłowska, Zarząd Powiatu, 

Burmistrzowie i Wójt gmin z terenu powiatu sępoleńskiego oraz Przewodniczący Rad  

z poszczególnych gmin. Tego samego dnia Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła  

w spotkaniu opłatkowym z sołtysami z terenu gminy Więcbork.  

 

Skład Rady uzupełnił radny Jan Antczak – obecnych 14 radnych. 

 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

30.11.2021r. – udział w wernisażu wystawy p. Andrzeja Ossowskiego pt.: „Miasta Europy  

w Obiektywie”/miejsce: Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku/. 

 

1.12.2021r. – udział w wideokonferencji zorganizowanej przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego p. Mikołaja Bogdanowicza w sprawie aktualnej sytuacji epidemicznej na terenie 

województwa kujawsko-pomorskiego.  

 

3.12.2021r. – udział  w wideokonferencji z przedstawicielami Banku Gospodarstwa 

Krajowego. Tematem spotkania było podsumowanie pierwszego naboru do Rządowego 

Programu Funduszu „Polski Ład” Fundusz Inwestycji Strategicznych oraz omówienie zasad, 

które będą obowiązywać w II naborze wniosków. II nabór ogłoszony zostanie jeszcze  

w grudniu br. tego samego dnia Burmistrz uczestniczył również w spotkaniu z projektantem 

p. Dorota Żarkowską w sprawie przedstawienia koncepcji budowy ścieżki przy jeziorze 

Więcborskim w Więcborku. 

 

7.12.2021r. – udział we mszy św. w intencji członków Koła Pszczelarzy w Więcborku,  

a następnie spotkaniu opłatkowym tego Koła /miejsce: Remiza OSP w Więcborku/. 

 

9.12.2021r. – udział w obradach Konwentu Sępoleńskiego. Główny z tematów omówionych  

w trakcie tego spotkania dotyczył złożenia wniosku na dofinansowanie organizacji transportu 

publicznego na terenie powiatu sępoleńskiego.  

 

10.12.2021r. – udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna”, podczas którego rozpatrzono i oceniono wnioski, między innymi na budowę małej 

architektury społecznej – rekreacyjnej /miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

13.12.2021r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku,  

a następnie Burmistrz uczestniczył w spotkaniu opłatkowym Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła w Więcborku. 
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16.12.2021r. -  udział w uroczystym przekazaniu nieoznakowanego radiowozu, zakupionego 

ze środków nadleśnictw z powiatu sępoleńskiego – Runowo, Lutówko i Zabrzenica /miejsce: 

plac Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim/. Tego samego dnia Burmistrz 

wziął udział w Konsultacjach dotyczących Strategii Rozwoju Gminy Więcbork  oraz 

posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: CAS w Więcborku/. Poza tym  

w tym dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez sołectwo 

Borzyszkowo w świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie. 

 

17.12.2021r. – spotkanie opłatkowe z pracownikami Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

18.12.2021r. – spotkanie zorganizowane przez sołectwo Sypniewo dotyczące uroczystego 

„Rozświelenia Choinki” oraz złożenia życzeń świątecznych mieszkańcom. 

Współorganizatorami wydarzenia był m. in. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku, 

Wiejski Dom Kultury w Sypniewie Koła Gospodyń Wiejskich /Borzyszkowo, Runowo, 

Lubcza oraz Pęperzyn/ oraz uczniowie i nauczyciele Szkoły Podstawowej w Sypniewie.   

W tym dniu Burmistrz uczestniczył także w spotkaniu opłatkowym członków Więcborskiej 

Orkiestry Dętej /miejsce: Pałac w Sypniewie/. 

 

20.12.2021r. – udział w spotkaniu opłatkowym z sołtysami z terenu gminy Więcbork 

/miejsce: Restauracja „Pod Koroną” w Więcborku/ oraz spotkaniu opłatkowym 

samorządowców z terenu powiatu sępoleńskiego. 

 

21.12.2021r. – udział w szkoleniu dotyczącym schematów podatkowych /miejsce: CAS w 

Więcborku/. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

 13 grudnia 2021 nastąpiło otwarcie ofert na odbiór odpadów komunalnych z terenu 

nieruchomości zabudowanych gminy Więcbork. Wpłynęła jedna oferta – Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Środki, które Gmina Więcbork zabezpieczyła na 

to zadanie wynosiła: 2.674.857,60 zł, natomiast oferta ZGK opiewała na kwotę:  

2.970.874,80 zł, czyli prawie 300.000,00 zł więcej niż zabezpieczyła na ten cel Gmina. 

Podjęta na dzisiejszej sesji uchwała w zakresie stawki opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych od mieszkańców oraz przyjecie uchwały budżetowej, pozwoli na 

pozytywne rozstrzygnięcie ww. przetargu. 

 

Ad.6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Korekta usytuowania lampy na terenie chlewni w Sypniewie zostanie przeanalizowana  

i uzgodniona z właścicielem. O wynikach tych działań radny zostanie poinformowany 

listownie oraz na posiedzeniu Rady Miejskiej w Więcborku. 

 Pismem z dnia 10.12.2021r. interpelacja w sprawie montażu lustra drogowego przy 

skrzyżowaniu dróg nr 241i 189 w Więcborku została przekazana do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich Rejon W Tucholi. W przypadku otrzymania odpowiedzi na ww. pismo 

radny zostanie poinformowany listownie oraz na posiedzeniu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 
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Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Anna łańska – Przewodnicząca RM interpelowała w sprawie przekazania jej 

wniosku do Starosty Powiatu Sępoleńskiego. Wniosek dotyczył zabezpieczenia w budżecie 

Powiatu Sępoleńskiego na rok 2022 kwoty 12.000,00 zł na zakup ozdób świątecznych dla 

Gminy Więcbork. wniosek umotywowany został tym, że powiat sępoleński tworzą cztery 

gminy: Więcbork, Kamień Krajeński, Sępólno Krajeńskie, Sośno. Przypomniała przy tym, ze 

wszystkie gminy tworzące powiat współfinansują inwestycje powiatowe, transport publiczny 

i działania związane z COVId-19. Gmina Więcbork jest ta jednostka, która przez lata 

dofinansowała przedsięwzięcia inwestycyjne powiatu w największym procencie, a chodzi tu 

głownie o inwestycje drogowe. Postawa Władz Powiatu pokazuje, że nie wszystkie gminy 

powiatu są traktowane jednakowo. Jej oburzenie nie jest jednostkowe, ale są to odczucia 

wielu mieszkańców nie zgadzających się na takie traktowanie gminy Więcbork. Starosta  

w swoich działaniach powinien wszystkich łączyć wszystkich mieszkańców powiatu. Radna 

wyraziła nadzieję, że lekcja dla rządzących powiatem sępoleńskim nasunie się sama, a co za 

tym idzie dalsze ich decyzje podejmowane będą rozważnie, mądrze i z poszanowaniem praw 

wszystkich mieszkańców tworzących ta jednostkę samorządu terytorialnego. 

Ad.8-9 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4210) budżetowych w rozdz. 85195  

o kwotę 130,00 zł dokonano w związku z wpływem środków z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 jako refundacja kosztów organizacji transportu na szczepienia dla osób mających 

trudności w dotarciu na szczepienie oraz dla osób niepełnosprawnych. 

2. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4210 i §4240) budżetowych w rozdz. 

80101 o kwotę 385.800,00 zł dokonano w związku z uruchomieniem rządowego programu 

pn. „Laboratoria Przyszłości”. W ramach programu zakupione zostanie wyposażenie do szkól. 

Program jest finansowany z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 85504 § 2690 dokonano na podstawie 

Umowy Nr 125/2021 z dnia 09.12.2021 r. w sprawie wsparcia realizacji zadania publicznego 

realizowanego w ramach Programu asystent rodziny na rok 2021 r. przekazującej środki 

finansowe w wysokości 4.000,00 zł. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w § 4010. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku z realizacją 

umowy partnerskiej zawartej z Województwem Kujawsko-Pomorskim na wykonanie zadania 

inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zaplanowane wydatki, zgodnie  

z informacją przekazaną przez Urząd Marszałkowski, nie zostaną zrealizowane w całości.  

W przyszłym roku będzie konieczność ujęcia w budżecie niewydatkowanych środków. Po 

stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 plan zmniejsza się plan o kwotę 43.008,00 zł, 

natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 50.574,00 zł (§6057 i §6059). Powyższe 

zmiany potwierdzone zostaną stosownym aneksem do umowy partnerskiej. 

5. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 92109 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Przebudowa, budynku WDK w Sypniewie” w §6257 o kwotę 751.665,00 zł i w §6330  

o kwotę 115.600,00 zł. Epidemia Covid-19 wpłynęła na przedłużenie procedur weryfikacji 

złożonego wniosku o płatność końcową. Nierozliczone środki dofinansowania ujęte zostaną  

w planie finansowym na 2022r. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 
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70005§0750 o kwotę 25.920,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 70005§0920 o kwotę 500,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

71095§0830 o kwotę 9.790,00 zł (wpływy z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim), 

75023§0830 o kwotę 270,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny punkt 

pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

75023§0940 o kwotę 163,00 zł (zwrot dokonany przez komornika wpłaconych w latach 

ubiegłych i niewykorzystanych środków na pokrycie kosztów procesowych i komorniczych), 

75023§0970 o kwotę 1.350,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń w 

z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

75085§0970 o kwotę 2.355,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

75601§0350 o kwotę 12.600,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75616§0310 o kwotę 90.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

75615§0320 o kwotę 3.000,00 zł i 75616§0360 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z podatku 

rolnego), 

75615§0340 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

75615§0910 o kwotę 1.000,00 zł i 75616§0910 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

75616§0360 o kwotę 1.300,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

75616§0500 o kwotę 50.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75616§0880 o kwotę 210,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

75618§0410 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

75618§0460 o kwotę 5.600,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

75618§0490 o kwotę 1.800,00 zł (wpływy z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 

75618§0690 o kwotę 34,00 zł (wpływy z opłat różnych zrealizowanych przez USC), 

75618§0910 o kwotę 54,00 zł (wpływy z odsetek za nieterminowe wpłaty z tytułu opłaty 

eksploatacyjnej), 

75621§0020 o kwotę 3.400,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

75814§0920 o kwotę 5,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

75814§0940 o kwotę 18,00 zł (wpływy z opłaty produktowej z lat ubiegłych), 

80101§0610 o kwotę 5,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich duplikatów), 

80101§0750 o kwotę 2.160,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

80101§0970 o kwotę 515,00 zł i 80104§0970 o kwotę 40,00 zł (wpływy z różnych dochodów 

– wynagrodzenie płatnika), 

80104§0830 o kwotę 1.300,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach podstawowych), 

80113§0830 o kwotę 660,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

85219§0830 o kwotę 21.820,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

85219§0970 o kwotę 184,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

85295§0690 o kwotę 11.578,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych), 

85502§2360 o kwotę 3.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

85516§0690 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu dziecięcego), 

85516§0970 o kwotę 20,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

90019§0690 o kwotę 785,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska), 

90026§0880 o kwotę 14,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 
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Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

7. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0550 o kwotę 1.340,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

71035§0830 o kwotę 37.000,00 zł (wpływy z usług cmentarnych), 

85202§0970 o kwotę 4.981,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu 

pomocy społecznej), 

80101§0830 o kwotę 970,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach podstawowych), 

80103§0660 o kwotę 1.700,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

80103§0670 o kwotę 6.700,00 zł i w rozdziale 80104§0670 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy  

z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach wychowania przedszkolnego). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2021r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w następnym 

m-cu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

8. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

w §4210 zwiększa się plan o kwotę 120.323,14 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych na utwardzenie dróg oraz piasku i soli na akcję zimową, w §4300 zwiększa się 

plan o 30.000,00 zł na zakup usług ładowania materiału drogowego oraz wałowania dróg 

gminnych. 

9. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 60016, 60095, 75011, 75023, 

90002 i 92695 dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym że zmniejszenie 

planu w rozdziałach 75011 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego w §4210. 

Natomiast zwiększenie planu w rozdziałach 90002 powoduje zmniejszenie odpowiednio 

planu finansowego w §4710.  

10. W rozdziale 70005 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

w §4300 zmniejsza się plan o 27.000,00 zł w związku z niższymi kosztami zakupu usług 

niezbędnych do prawidłowego gospodarowania mieniem komunalnym, 

w §4400 zwiększa się plan o 61.000,00 zł na sfinansowanie kosztów eksploatacyjnych, 

administracyjnych i funduszu remontowego należnych na rzecz wspólnot mieszkaniowych 

gdzie Gmina Więcbork jest członkiem, 

w §6060 zmniejsza się plan o kwotę 34.000,00 zł w związku z niższymi kosztami wykupu 

gruntów niż pierwotnie zakładano. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4010 

a §4270 i §4300 o łączną kwotę 3.600,00 zł w związku z prowadzonym remontem sali ślubów 

oraz realizacją zadań zleconych. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 pomiędzy §4010, 

§4280 i §4430 a §4270, §4300 i §4360 o łączną kwotę 12.400,00 zł w związku  

z koniecznością zakupu usług wywozu śmieci, zakupu usług pocztowych oraz 

telekomunikacyjnych. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 80104 §2310 o kwotę 10.000,00 zł 

celem pokrycia kosztów wychowania przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz 

dzieci z terenu Gminy Więcbork. 

14. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80101 w §6050 zmniejsza 

się plan w zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 613.800,00 zł w związku z koniecznością 

wydłużenia terminu realizacji tego zadania wynikającego z wykonania dodatkowych robót 

budowlanych niezbędnych do prawidłowego wykonania zadania. 

15. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 2, 13 i 14 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami oraz 
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oszczędnościami jakie pojawiły się. Powstałe oszczędności stanowić będą źródło 

zmniejszenia deficytu oraz korekty dochodów. 

16. W rozdziale 90002, oprócz zmian opisanych w pkt 9 uzasadnienia, dokonuje się 

rozliczenia środków zabezpieczonych na wpłaty pracodawcy z tytułu przystąpienia 

pracowników do PPK i kwotę 493,07 zł przeznacza się na zakup usług wywozu odpadów 

komunalnych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Projekt jest wypadkowa zmian w budżecie, które zaszły od ostatniej korekty dokonanej na 

sesji 30 listopada br. chodzi tu o uaktualnienie danych roku 2021, tak aby były one zbieżne  

z powyżej przyjętą uchwałą. Natomiast jeżeli chodzi o dalsze lata, to rok 2022 został 

skorygowany, tak był on zgodny z przedłożonym radnym projektem budżet Gminy Więcbork 

na rok 2022. Zmniejszenie deficytu i uwolnienie części nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 

spowodowało, iż można było ta nadwyżkę umieścić w działalności roku przyszłego. Ten 

zabieg dał również możliwość zmniejszenia planowanego kredytu w przyszłym roku. 

Zmieniono zatem wielkość przychodów i rozchodów oraz wielkość kwot długu w okresach 

obowiązywania WPF. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 
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Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Z przyczyn osobistych sesję Rady Miejskiej w Więcborku opuściła radna Beata Lida – 

obecnych 13 radnych 

Ad. 10 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2022 rok 

oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2022 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

 

„Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Dyrektorzy i Kierownicy, Wszyscy Mieszkańcy i 

odbiorcy transmisji obrad sesji, 

Przed Państwem projekt budżetu na rok 2022. Jest to budżet wyjątkowy ze względu na kilka 

istotnych czynników, o których będę mówił w swoim wystąpieniu. Najważniejsze liczby tego 

budżetu: 

 Dochody w wysokości: 70.870.130,00 zł, 

 Wydatki w wysokości: 75.470.130,00 zł 

 Deficyt w wysokości:   4.600.000,00 zł. 

W tym miejscu chciałbym zaznaczyć i wyjaśnić kluczową rzecz dotyczącą deficytu 

planowanego na rok 2022. Tylko połowa finansowana ma być z zaciągniętych kredytów lub 

pożyczek. Natomiast pozostała część finansowana będzie z nadwyżek finansowych z lat 

ubiegłych w wysokości prawie 1.500.000,00 zł oraz ze środków, o których mowa w art. 217 

ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych, czyli przychodami z niewykorzystanych 

środków, które Gmina Więcbork otrzymała w roku bieżącym na inwestycje, a realizacja tej 

inwestycji będzie w roku 2022. Mówimy w tym momencie o środkach w wysokości 

825.000,00 zł. Zapewniam, że realizując przedstawiony Wysokiej Radzie budżet dążyć będę, 

podobnie jak w latach poprzednich, do wykonania wszystkich zadań inwestycyjnych oraz 

zmniejszenia deficytu do niezbędnego minimum, które umożliwi nie zaciąganie kredytów. 

Szanowni Państwo, 

Przez wiele lat corocznie przygotowywany projekt budżetu zakładał nadwyżkę operacyjną, 

czyli dochody bieżące wyższe od wydatków bieżących. Przedłożony projekt zakłada po raz 

pierwszy deficyt operacyjny w wysokości ponad 1.400.000,00 zł. czyli wyższe wydatki od 

dochodów bieżących. Na znaczący wzrost wydatków bieżących mają wpływ czynniki 

niezależne od nas. To między innymi: wzrost cen energii elektrycznej o 50%, wzrost cen 

pozostałych nośników energii: gaz, olej, węgiel, wzrost cen paliw, wzrost minimalnego 
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wynagrodzenia. Rok 2022, to kolejny rok, w którym finansować będziemy funkcjonowanie 

Klubu Dziecięcego ze środków własnych w kwocie ponad 600.000,00 zł. bez udziału 

środków unijnych z projektu, który realizowany był w latach poprzednich. Zaznaczyć należy, 

że wpływy z tytułu wpłat rodziców za udział dziecka w Klubie Dziecięcym, to kwota 

niespełna 30% całkowitych kosztów funkcjonowania. Rok 2022, to kolejny rok, gdzie 

zwiększamy środki do dyspozycji Sołectw. Wartość Funduszu Sołeckiego w roku 2022 

wzrasta prawie o 13% i będzie wynosić ponad 580.000,00 zł. bardzo ważną i istotną pozycją 

w strukturze wydatków są wydatki związane z oświatą. W planie budżetu na rok 2022 

zabezpieczamy środki na możliwe odprawy emerytalne, nagrody jubileuszowe oraz urlopy dla 

poratowania zdrowia – łącznie daje to kwotę około 1.300.000,00 zł. Dodatkowo należy 

wspomnieć o zmniejszeniu dochodów bieżących spowodowanych rewolucyjnymi zmianami, 

które zostały wprowadzone w systemie podatkowym, dotyczącym PIT i CIT. Przypomnę 

również, że jako Gmina wprowadziliśmy również urealnienie wysokości podatków i opłat 

lokalnych w wysokości tylko 4%, aby w ten sposób nadmiernie i znacząco nie zwiększać 

obciążeń dla naszych mieszkańców. Mówiąc natomiast o wskaźniku wzrostu cen dla Gminy, 

tych głównych wzrostów, z którymi jako Gmina musimy się mierzyć, możemy mówić o 

inflacji, co najmniej kilkunasto procentowej. Sytuacja wystąpienia deficytu operacyjnego 

zgodnie z art. 242 ust 1 ustawy o finansach publicznych, mogłaby doprowadzić do położenia, 

w którym organ stanowiący nie może uchwalić takiego budżetu z wyjątkiem sytuacji, gdy 

różnica ta jest pokryta, między innymi, nadwyżką z lat poprzednich. To potwierdza, że 

skuteczna i konsekwentnie realizowana dotychczas polityka Gminy Więcbork, dziś przynosi 

nam, ale przede wszystkim naszym mieszkańcom, wymierne korzyści.  

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Goście, 

Pozwólcie, że przejdę do najważniejszej części budżetu Gminy Więcbork, części która 

najbardziej interesuje Radnych, Sołtysów i Naszych Mieszkańców, czyli do inwestycji. To 

one są odzwierciedleniem i realizacją potrzeb i postulatów przez nich zgłaszanych. Załącznik 

Nr 3 projektu uchwały budżetowej, czyli plan wydatków inwestycyjnych na rok 2022 

opiewa na rekordową kwotę prawie 18.000.000,00 zł, a dokładnie: 17.836.800,00 zł., co 

stanowi prawie 24% wszystkich wydatków. Kiedy omawialiśmy projekt budżetu na rok 

2019 mówiliśmy wtedy o najwyższej wartości inwestycji od początku funkcjonowania Gminy 

Więcbork i wtedy tylko w naszych marzeniach pozostawała realizacja budżetu z jeszcze 

większymi środkami na inwestycje. Jak widać podejmowane konsekwentnie i skutecznie 

działania Gminy Więcbork przynoszą wymierne efekty i sprawiają, że marzenia się spełniają. 

Co składa się na tą kwotę: to przede wszystkim inwestycje drogowe, które od wielu lat są 

naszym wspólnym priorytetem- Burmistrza i Rady Miejskiej w Więcborku. To one są 

podstawa rozwoju gospodarczego i poprawy jakości życia naszych mieszkańców. Po wielu 

latach prowadzenia rozmów i negocjacji z PKP w sprawie przejęcia ulicy Dworcowej, po 

dwóch kolejnych latach związanych z remontami kolejnych odcinków tej drogi, po 

przygotowaniu dokumentacji technicznej na jej przebudowę wraz z budową kanalizacji 

deszczowej na najtrudniejszym odcinku, czyli od Dworca PKP do skrzyżowania z drogą 

wojewódzką nr 189, w przyszłym roku przystępujemy do realizacji tego zadania. O 

strategicznym znaczeniu tej drogi nikogo nie muszę przekonywać, wystarczy uświadomić 

sobie, że jej zamkniecie spowodowałoby przeniesienie całego ruchu tranzytowego do centrum 

Więcborka. Kolejna inwestycją drogową jest przebudowa drogi gminnej relacji Puszcza –

Runowo Krajeńskie, co spowoduje zamknięcie realizowanego od kilku lat celu połączenia 

drogą bitumiczną Zabartowa z Runowem Krajeńskim. Przypomnę, że jest to jedna z tras, 

którą realizowane są dowozy transportem gminnym dla naszych mieszkańców, naszych dzieci 

do szkół gminnych. Łączny koszt tych dwóch bardzo ważnych dla naszych mieszkańców 

inwestycji, to kwota ponad 10.300.000,00 zł, z czego i to z dumą chciałbym podkreślić, 

kwota: 9.785.000,00 zł, Gmina Więcbork pozyskała z Rządowego Funduszu „Polski Ład” 
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Program Inwestycji Strategicznych. Kolejną ważną inwestycją będzie budowa drogi 

publicznej wraz z siecią kanalizacji deszczowej na ulicy 28 Stycznia w Więcborku. Wniosek 

o dofinansowanie tej inwestycji został złożony do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w 

ramach naboru ogłoszonego do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na rok 2022. Mamy 

nadzieję, że wniosek ten uzyska pozytywne rekomendacje Komisji Konkursowej i już w 

przyszłym roku będziemy mogli cieszyć się dofinansowaniem inwestycji oraz budową drogi. 

Szacowana wartość zadania to prawie 2.000.000,00 zł z czego w projekcie budżetu 

uwzględniony został tylko wkład własny Gminy Więcbork w wysokości: 955.100,00 zł. 

Kolejną drogą na terenach wiejskich, której budowę w przyszłym roku planujemy rozpocząć 

jest droga lokalna na Sypniewo Wybudowanie, na odcinku 1km. Została ona wytypowana 

przez Referat Drogowy w konsultacji z Biurem Obsługi Oświaty Samorządowej w 

Więcborku, biorąc pod uwagę trasy realizowane w gminnym dowozie uczniów do szkół. 

Przygotowanie dokumentacji uzyskało akceptację Wysokiej Rady na sesji 27 października 

2021r. jest to również droga położona wzdłuż gruntów rolnych, co daje nam duże szanse na 

pozyskanie w przyszłym roku dodatkowych środków zewnętrznych na jej przebudowę. 

Wybudujemy również odcinek drogi gminnej w Runowie Krajeńskim, będzie to II etap tej 

inwestycji. Rok 2022, będzie również rokiem przygotowania dokumentacji technicznych – 

projektowych między innymi na: budowę chodników w Nowym Dworze i Wituni, budowę 

dróg gminnych ul.: Leszka Białego, Leszka Czarnego, Mieszka I, Władysława Łokietka, 

Bolesława Krzywoustego i Rybackiej, budowę kanalizacji sanitarnej na ul. Leszka Białego i 

Leszka Czarnego, Złotowskiej, Wincentego Witosa w Wituni, na budowę Centrum Wsparcia 

Rodziny, w którym znajdzie się miejsce na Świetlicę Środowiskową, Mieszkania Chronione 

oraz kilka pomieszczeń dla organizacji pozarządowych i stowarzyszeń, które po likwidacji 

baraku, straciły swoje dotychczasowe miejsce spotkań. W przyszłym roku planujemy 

zrealizować przygotowywany od kilku lat projekt dotyczący infrastruktury rekreacyjno-

turystycznej. Projekt, na którego realizację mieszkańcy kilku sołectw czekają już kilka lat, a 

my nie realizowaliśmy go wcześniej, bo z założenia miał on być współfinansowany ze 

środków zewnętrznych, które są w dyspozycji Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna”, a 

konkurs na to zadanie został ogłoszony dopiero w tym roku. Pozytywną wiadomością jest to, 

ze nasz wniosek uzyskał aprobatę Rady Decyzyjnej LGD i został rekomendowany do 

otrzymania dofinansowania. Obecnie procedura trwa w instytucji zarządzającej, czyli 

Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu. Jeżeli wszystkie procedury 

przejdą sprawnie, to spodziewamy się podpisania umowy na dofinansowanie w I połowie 

2022r. W ramach tej inwestycji planujemy budowę ogólnodostępnego miejsca rekreacji wraz 

z placem zabaw i siłownią zewnętrzną w Borzyszkowie, budowę wiaty z budynkiem 

gospodarczym w Zgniłce oraz elementy placu zabaw w Sypniewie przy Przedszkolu i w 

Więcborku przy Szkole Podstawowej Nr 1. W przyszłym roku planujemy także budowę 

świetlicy wiejskiej sołectwa Witunia, na którą Gmina Więcbork pozyskała wsparcie 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 825.000,00 zł, co w założeniu 

Stanowic ma 75% wartości tej inwestycji. Budowa tego obiektu, mam nadzieję, że służyć 

będzie aktywizacji i integracji mieszkańców sołectwa, a nade wszystko zakończeniu 

wieloletnich waśni związanych z użytkowaniem dotychczasowego obiektu. Prócz budowy 

chcemy również doposażyć świetlice: w Jastrzębcu, w Pęperzynie i Wituni w ustalony 

wspólnie z zainteresowanymi sprzęt. W tym celu już w tym roku złożyliśmy wniosek 

aplikacyjny w odpowiedzi na ogłoszony konkurs przez Urząd Marszałkowski w Toruniu. 

Realizacja tego zadania warunkowana jest otrzymaniem wnioskowanego dofinansowania. 

Kolejnym i znaczącym zadaniem inwestycyjnym, będzie budowa ogólnodostępnego boiska 

wielofunkcyjnego oraz niezbędnej infrastruktury przy Szkole Podstawowej w Sypniewie. 

Długo oczekiwane, postulowane przez uczniów, rodziców i nauczycieli boisko, zostanie 

wybudowane dzięki pozyskaniu kolejnych już środków przez Gminę Więcbork z Rządowego 
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Funduszu „Polski Ład” Program Inwestycji Strategicznych w wysokości: 1.260.000,00 zł, co 

stanowi 90% wartości całego zadania.  

Szanowni Państwo, Wysoka Rado, 

Wymienione przeze mnie inwestycje, to zdecydowana większość, ale jeszcze nie wszystkie. 

Choć wszyscy widzimy ogromną skalę zadań inwestycyjnych, rekordową wartość środków 

przeznaczonych na wydatki inwestycyjne, zarówno ta wyrażoną w wartościach 

bezwzględnych czyli: 17.836.800,00 zł oraz wartościach względnych w porównaniu do 

wydatków Gminy ogółem – prawie 24%, mam świadomość pewnego niedosytu, że część 

wnioskowanych przez radnych inwestycji, które wydawało się, że na pewno znajdą się w 

projekcie budżetu, jednak się w nim nie znalazły. Wysoka Rado, jeszcze raz chciałbym 

podkreślić, że w miesiącach wrześniu i październiku, przed przystąpieniem do konstruowania 

projektu budżetu nie spodziewaliśmy się deficytu operacyjnego na tak wysokim poziomie. 

Dlatego też cześć z planów musiało zostać odłożonych na chwilę w czasie. Chciałbym jednak 

zaznaczyć, że nie wykluczam wprowadzenia kolejnych zadań inwestycyjnych w trakcie roku 

budżetowego, być może takie propozycje zostaną przedłożone Wysokiej Radzie już w I 

kwartale 2022r. Oczywiście warunkiem niezbędnym są możliwości finansowe. Na obecnym 

etapie w poczuciu odpowiedzialności za realizację budżetu, jak również konieczność 

zapewnienia płynności finansowej i możliwości inwestycyjnych na następne lata, a co za tym 

idzie możliwości samostanowienia budżetu Gminy przez Wysoką Radę, przedkładam 

niniejszy projekt budżetu, wnosząc o jego uchwalenie. Zapewniam, że podobnie, jak w latach 

poprzednich, realizacja uchwalonego budżetu, będzie przebiegała z dbałością o finanse naszej 

Gminy oraz o racjonalne gospodarowanie środkami. Wysoka Rado proszę o zielone światło 

dla realizacji rekordowego pod względem wartości planowanych inwestycji budżetu, a tym 

samym zaspokojenie wielu potrzeb i oczekiwań, zgłaszanych przez mieszkańców  naszej 

gminy” – koniec cytatu. 

Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła wypowiedź Burmistrza Więcborka podając, że 

projekt uchwały budżetowej został w ustawowym terminie tj. do dnia 15 listopada 2021r. 

przedłożony Radzie Miejskiej oraz celem zaopiniowania - Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w Bydgoszczy. Dnia 13 grudnia 2021r. Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała opinie 

dotyczące projektu budżetu Gminy Więcbork, jak również dołączonego do niego projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. Ponadto Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydała opinię w sprawie możliwości sfinansowania planowanego deficytu.  

 

 Uchwała Nr 17/P/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2021r.w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na rok 2022 – projekt uchwały zaopiniowany został z 

zastrzeżeniem. W treści RIO odnosi się do dochodów i wydatków zarówno bieżących, jak 

i majątkowych, przedłożonych w pierwotnym dokumencie. Dokument został uaktualniony 

z uwagi na fakt, że od 15 listopada znacząco zmniejszony został planowany deficyt, i tym 

samym uwolniona została część nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, która stanowić 

będzie źródło finansowania działalności Gminy Więcbork w roku 2022. W związku z 

powyższym możliwe było znaczące obniżenie wysokości planowanego na rok 2022 

kredytu. Pierwotnie kwota kredytu opiewała na kwotę 3.800.000,00 zł, po ww. zmianach 

kwota ta wynosi połowę planowanego deficytu. Zastrzeżenie RIO wynika z pomyłki, 

polegającej na zamiennym zastosowaniu klasyfikacji w przychodach dla dwóch pozycji: 

dla pozycji nadwyżki z lat ubiegłych i przychodów wynikających z art. 217. Kwoty były 

jak najbardziej prawidłowe, natomiast zamieniona została klasyfikacja. Po skorygowaniu 

tego błędu, dane są prawidłowe i zgodne z pierwotną wersją uchwały budżetowej. Poza 
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tym  zaplanowana kwota kredytu w pierwotnym projekcie budżetu na 2022 r., oprócz 

finansowania planowanego deficytu, obejmowała również częściowe finansowanie 

rozchodów tj. spłatę planowanych kredytów i pożyczek. To założenie powinno mieć 

swoje odzwierciedlenie w stosownym w uchwale budżetowej zapisie dotyczącym limitów 

zobowiązań – opinia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /dostępna do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

 Uchwała nr 17/WPF/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2021r. w sprawie: opinii o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Więcbork – projekt 

zaopiniowany został z zastrzeżeniem, o których mowa powyżej – opinia stanowi 

Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /dostępna do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

 

 Uchwała Nr 16/Dpr/2021 Składu Orzekającego Nr 1 regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2021r. w sprawie: opinii o 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na 2022r. – opinia jest pozytywna z uwagą. Od kilku lat 

pojawia się w opinii uwaga dotycząca lat w Wieloletniej Prognozie Finansowej, gdzie 

indywidualny wskaźnik zadłużenia wyliczony dla Gminy Więcbork zbliża się do 

poziomu, którego nie należy przekraczać. W związku z tym sugestia RIO, aby budżet był 

na bieżąco monitorowany i kontrolowany. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej projektu Budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2022 

 

Pan Władysław Rembelski, Przewodniczący Komisji połączonych RM w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i 

Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, 

przedstawiając opinię ww. gremium wskazał, że w trakcie posiedzenia bardzo szczegółowo 

omówiony został projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 2022 oraz projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. Dyskusja trwała długa, a w szczególności dotyczyła 

wydatków majątkowych. Jako pozytyw odnotowano fakt, że większość wydatków 

majątkowych jest planowana z udziałem środków zewnętrznych. Terminy rozliczenia tych 

środków są rożne i mały problem wynikł z tym w jaki m terminie wykonywać poszczególne 

inwestycje. Termin rozliczenia środków jednej z inwestycji wyznaczony został na koniec 

2022r., natomiast innej do końca 2023r. Po rzeczowej wymianie argumentów większością 

głosów radni zdecydowali, aby w pierwszej kolejności w budżecie na 2022r. ująć te 

przedsięwzięcia, który termin rozliczenia przypada na koniec roku 2022. Ten budżet jest 

budżetem bardzo ambitnym, i tak jak powiedział Burmistrz Więcborka na dużą skalę. Warto 

też odnotować, że zadania inwestycyjne zaplanowane są w każdym dziale gospodarki 

narodowej dotyczącej Gminy Więcbork. Budżet będzie budżetem trudnym, ale możliwym do 

zrealizowania przy stałym monitorowaniu zaplanowanych dochodów. Budżet ten gwarantuje 

tez w stu procentach wykonanie wszystkich wydatków, które Gmina musi ponieść, żeby 

zrealizować zadnia narzucone z mocy prawa. Jedynym minusem, wspomnianym również 

przez Burmistrza, ale niezależnym od Gminy Więcbork jest fakt, że w roku 2022 

zaplanowany jest deficyt operacyjny. Rok 2022, będzie rokiem, w którym trzeba będzie 

maksymalnie oszczędzać w wydatkach bieżących. Oczywistym wydaje się, że zadania 

oświatowe powinny być całkowicie finansowane przez budżet Państwa, natomiast plan 
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dochodów Gminy Więcbork na rok 2022, pochodzących zarówno z subwencji oświatowej, 

jak i generowanych przez działy w Gminie dotyczące oświaty wynosi: 13.504.558,00 zł, 

natomiast wydatki wynoszą: 23.586.970,00 zł, z czego wynika olbrzymia 50% kwota dopłaty 

ze innych środków gminnych. Nie oznacza to, że zaplanowane wydatki nie są zasadne, ale 

taki system finansowania, jeżeli nie zmienią się przepisy, może doprowadzić w przyszłości do 

tego, że Rada Miejska nie będzie mogła samodzielnie uchwalać budżetu, tym bardziej, że 

przy dużej inflacji wydatki bieżące ciągle rosną. Połączone Komisje RM zaopiniowały 

budżet na 2022r. pozytywnie, ale przy jednym głosie przeciwnym. 

Punkt nie wywołał dyskusji  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

Obecnych 13 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Pan Władysław Rembelski, Przewodniczący Komisji połączonych RM w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i 

Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych powiedział, 

że do przedstawionego projektu Komisja nie wniosła żadnych uwag, natomiast wyrażona 

opinia jest pozytywna, przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

Skarbnik Gminy Więcbork przed głosowaniem wniosła dwie autopoprawki  do projektu 

WPF. Pierwsza dotyczyła tabeli WPF i danych za rok 2022, kolumna 9.2, 9.2.1 i 9.2.1.1- 

prawidłowa kwota to 2.714.600,00 zł. /w każdej z kolumn/. Natomiast w załączniku 

przedsięwzięć w zadaniu dotyczącym zagospodarowania nabrzeża jeziora Więcborskiego 

limit łączny zobowiązań - kwota powinna wynosić 500.000,00 zł, a jest 550.000,00 zł.  

Punkt nie wywołał dyskusji  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Obecnych 13 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało -  13 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Burmistrz Więcborka zabierając głos podziękował za przyjęcie przedłożonego Radnym 

budżetu na rok 2022. Tak jak zostało to powiedziane, jest to budżet ambitny z wieloma 

zadaniami inwestycyjnymi, ale należy być dobrej myśli. Burmistrz wyraził przekonanie, że 

wspólnie uda się ten budżet zrealizować, ku pożytkowi mieszkańców gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zamknęła ten punkt porządku obrad i ogłosiła piętnastominutową 

przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski 

 

Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Więcbork, od 

właścicieli nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy stanowi iloczyn liczby 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość i stawki opłaty określonej w § 2. W § 2 

uchwały ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady 

są zbierane i odbierane w sposób selektywny na terenie nieruchomości zamieszkałych  

w Gminie Więcbork, w wysokości 28,00 zł miesięcznie za jedną osobę zamieszkującą daną 

nieruchomość. 

Ustala się zwolnienie w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. Zwolnienie za miesiąc następuje w części stanowiącej iloczyn liczby 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość oraz kwoty w wysokości 2,00 zł. 

Zwolnienie przysługuje od miesiąca, w którym właściciel nieruchomości zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym zadeklarował posiadanie kompostownika 

przydomowego i kompostowania w nim bioodpadów stanowiących odpady komunalne. 

 

Traci moc uchwała Nr XXVI/180/20 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 listopada 2020r. 

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz zwolnienia w 

części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi w zamian za kompostowanie 

bioodpadów stanowiących odpady komunalne w przydomowym kompostowniku. 

 

Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko- 

Pomorskiego i wchodzi w życie z dniem 1 lutego 2022r. 

 

Czynnikiem determinującym zmianę stawki jest wynik rozstrzygniętego przetargu na usługę 

odbioru odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych. Przetarg został 
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rozstrzygnięty na mocy wcześniej zmienionego i podjętego przez Radę Miejską Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku w gminie Więcbork. Regulamin zmieniony został w oparciu 

o nowe zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, które pojawiły się  

w sierpniu br. dające  możliwość korekty w częstotliwości odbioru odpadów komunalnych 

oraz bio odpadów z terenów wiejskich w okresie letnim / możliwość rzadszego odbioru/. 

Zmiana dokonana w tym zakresie w regulaminie gminnym przełożyła się na dane zawarte  

w specyfikacji przetargowej dotyczącej odbioru odpadów komunalnych. Po przeanalizowaniu 

jedynej oferty, jaka wpłynęła od Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku Sp. z o. o., 

która jest wyższa o kwotę plisko 300.000,00 zł w porównaniu do roku ubiegłego podjęto 

decyzję o wzroście stawki opłaty. Większe koszty odbioru spowodowane są ceną odpadów  

o około 10%, wyższą kalkulacją paliwa, wyższymi kosztami stałymi oraz kosztami 

pracowniczymi. Ponadto przy analizie kosztów wzięto również pod uwagę utrzymanie Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów w Dalkowie, gdzie mieszkańcy przez cały rok od pn-sob. 

mogą dostarczać odpady segregowane, koszty administracyjne, jak również koszty kontroli  

i edukacji. 

Mając powyższe na uwadze Burmistrz Więcborka wnosi o zatwierdzenie wzrostu stawki za 

odbiór odpadów komunalnych z terenu gminy Więcbork z kwoty 25,00 zł na 28,00 zł. Wzrost 

spowoduje zbilansowanie się opłaty w stu procentach. 

 

 Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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Ad. 13 Plan pracy Rady Miejskiej na rok 2021 omówiła Przewodnicząca RM p. Anna 

Łańska, a plany pracy Komisji stałych RM ich Przewodniczący. 

 

Plany Pracy stanowią załączniki do niniejszego Protokołu i są dostępne do wglądu  

w biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork 

 

 Plan Pracy Rady Miejskiej w Więcborku – zał. Nr 4, 

 Plan Pracy Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku – zał. Nr 5, 

 Plan Pracy Komisji Budżetu i Finansów RM w Więcborku – zał. Nr 6, 

 Plan Pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego RM w Więcborku – zał. Nr 7, 

 Plan Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM  

w Więcborku – zał. Nr 8. 

 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 

 

W tej części obrad głos zabrał Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. Korzystając z okazji, że sesja jest transmitowana, 

podziękowała wszystkim osobom indywidualnym i instytucjom, które zwłaszcza w ostatnim 

czasie tj. przed Świętami Bożego Narodzenia zwróciły się poprzez Ośrodek pomocy 

Społecznej w Więcborku z pomocą rzeczową dla mieszkańców gminy Więcbork. 

jednocześnie zwrócił się z apelem do wszystkich obecnych na sesji oraz mieszkańców gminy 

Więcbork, aby zwracać uwagę w okresie zimowym na potrzeby mieszkańców, zwłaszcza na 

osoby samotne, czy są odpowiednio zabezpieczone. Jeżeli zauważą w tej mierze jakieś 

niepokojące sygnały i potrzebę pomocy, Dyrektor prosił o zgłaszanie takich sytuacji do 

MGOPS. Bez wsparcia w tej mierze mieszkańców, Ośrodek nie jest w stanie dotrzeć do 

wszystkich, a przede wszystkim mieć wiedzę o wszystkich osobach potrzebujących wsparcia. 

Zatem szczególnie w tym zimowym okresie o taka pomoc do wszystkich się zwraca. 

 

Na zakończenie obrad Przewodnicząca RM złożyła wszystkim Serdeczne Życzenia 

Świąteczne. 

 

Na tym obrady zakończono 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej pierwszej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 

 

 

 

 

   


